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رئیس جمهــور با بیان اینکه ما مهار تورم را نه در 
رکود بلکه در رشد تولید دنبال می کنیم، تصریح کرد: 
آخرین آماری که رئیس بانک مرکزی در دولت اعلام 
کردند حاکی از این بود که شاخص ها در حوزه های 
مختلف نشان می دهد که وضعیت رشد اقتصادی در 
بخش نفت، کشاورزی و صنعت وضعیت خوبی دارد 
که نسبت به قبل کاملا متفاوت شده که البته باید 

ثبات و پایداری پیدا کند.
سید ابراهیم رئیسی شامگاه پنجشنبه در آخرین بخش از سفر 
استانی دولت مردمی به استان چهارمحال و بختیاری، در نشستی 
خبری در تشریح نتایج و دستاوردهای این سفر، به دغدغه مندی 
دولت نســبت به معیشت و سفره مردم با تنظیم بازار و کنترل 
قیمت ها نیز اشــاره کرد و گفت: دولت در کنار تکمیل طرح ها 
و پروژ ه های عمرانی تلاش کرده است با اقداماتی نظیر کنترل 
نقدینگی رشد تورم را متوقف کند و آمار بانک مرکزی در این 
زمینه که کاهش رشد نقدینگی از ۳۲ درصد به ۲۶.۵ درصد را 

نشان می دهد موید همین مسئله است.
رئیس جمهور در ادامه عدم کسری بودجه در دو سال گذشته 
را از دیگر اقدامات دولت در زمینه کنترل تورم دانست و گفت : در 
زمان آغاز به کار دولت ما با  کسری بودجه ۴۸۰ هزار میلیاردی 
مواجه بودیم که توانستیم با تولید ،ایجاد درآمد برای کشور وکنترل 
منابع و مصارف و نه اســتقراض از بانک مرکزی و چاپ پول 

کســری بودجه را جبران کنیم. به گزارش ایلنا، رئیسی کنترل 
بانک ها و ایجاد انضباط مالی درنظام بانکی کشور را اقدام دیگر 
دولــت در زمینه کنترل تورم عنوان کرد و افزود: در حال حاضر 
ماه هایی را سپری می کنیم که وضعیت تورمی کاهشی است و 
تمام تلاش دولت این است که بتوانیم این مهار تورم را استمرار 
ببخشیم.رئیس جمهور با بیان اینکه ما  مهار تورم را نه در رکود 
بلکه در رشد تولید دنبال می کنیم، تصریح کرد: آخرین آماری که 

رئیس بانک مرکزی در دولت اعلام کردند حاکی از این بود که 
شاخص ها در حوزه های مختلف نشان می دهد که وضعیت رشد 
اقتصادی در بخش نفت، کشاورزی و صنعت وضعیت خوبی دارد 
که نسبت به قبل کاملا متفاوت شده که البته باید ثبات و پایداری 
پیدا کند. خوشبختانه دوسال گذشته را با رشد اقتصادی متوسط 
۴ درصد پشت سر گذاشته ایم و امیدواریم بتوانیم با کار و تلاش 

بیشتر امسال را نیز با رشد اقتصادی قابل توجهی سپری کنیم.

 رئیسی در ادامه درباره افزایش قیمت برخی کالاها در کشور 
به افزایش قیمت کالاهای اساسی در سطح منطقه و جهان و 
تجربه تورم دو رقمی در برخی کشورهای اروپایی متاثر تحولات 
بین المللی اشــاره کرد و گفت: با توجه به اقدامات و تمهیدات 
انجام شده از جمله توزیع کالا برگ تلاش می کنیم از نوسانات 
قیمت کالاها در سبد معیشتی مردم جلوگیری کنیم به نحوی 
که قیمت ها بدون نوسان برای مردم قابل پیش بینی باشد که به 
آرامش بازار و مردم کمک خواهد کرد. رئیسی در ادامه در پاسخ 
به سوالی درباره وجود مشکلاتی نظیر بیکاری و کمبود مسکن 
در استان برغم برخورداری از منابع و ظرفیت های بسیار خوب، 
تصریح کرد: درباره مســئله مسکن استان در این سفر ۴ هزار 
واحد مسکونی به بهره برداری رسید و تحویل متقاضیان خواهد 
شد و در بخش واگذاری زمین نیز به استثنای برخی شهرهای 
بزرگ که با مشکل زمین مواجه اند نسبت به واگذاری زمین به 
متقاضیان اقدام کرده ایم و آقای استاندار نیز اعلام کرند که ۲۰۰ 
هکتار زمین در این استان برای واگذاری آماده سازی شده است 
و دولت طرح احداث مسکن و واگذاری زمین تا رسیدن به نقطه 
مطلوب را ادامه خواهد داد. رئیس جمهور در ادامه راه انداری ۶۸ 
واحد تولیدی تعطیل و نیمه تعطیل در استان را از جمله دلایل 
اصلی کاهش نرخ بیکاری در این استان عنوان کرد و افزایش 
تعداد شرکت های دانش بنیان در استان چهارمحال و بختیاری با 
تمهیدات دولت را در زمینه جذب و اشتغال نیروهای تحصیلکرده 

بسیار موثر دانست.رئیسی با بیان اینکه در دو سوم استان های 
کشــور نرخ بیکاری تک رقمی شده اســت ، به برنامه ریزی 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری برای اشتغال جوانان 
تحصیلکرده اشاره کرد و افزود: خواسته من از جوان های استان 
چهارمحال و بختیاری آن است که با امید زندگی کنند و بدانند 
که دولت هم نسبت به مسکن هم نسبت به ازدواج وهم اشتغال 
آنها حساسیت جدی دارد و یقین داریم با امید و انگیزه شما جوانان 
و کار و تلاش شبانه روزی دولتمردان مشکلات استان مرتفع 
خواهد شد و زمینه ازدواج و اشتغال آنها فراهم می شود. رئیسی 
در پاسخ به سوال دیگری درباره چشم انداز پایدار و استمرار پروژه 
مهم و حیاتی در استان چهار محالو بختیاری نظیر احداث سد بابا 
حیدر، به اهتمام دولت درباره مدیریت منابع آبی کشور اشاره کرد 
و گفت: از محوری ترین نکات در مسئله مدیریت منابع آبی اجرای 
عدالت که همگان باید به آن تن بدهند چرا که این دولت عدالت 
محور است و بنایش این است که در زمینه اجرای عدالت به ویژه 
توزیع منابه آبی حتما کوتاه نیاید.رئیس جمهور با تاکید بر استفاده 
بهینه از ظرفیت های آبی در این منطقه و توزیع آن به صورت 
عادلانه گفت: بهره برداری از ســد باباحیدر که به سالها چشم 
انتظاری مردم استان پایان داد گار ارزشمندی بود و طرح هایی 
دیگری نیز از سوی دولت در جهت رفع مشکلات مردم در حال 
اجراست که امیداوریم مجموعه این اقدامات موجب بهره مندی 

بیشتر مردم از ظرفیت ها و منابع طبیعی استان شود.

رئیسی در نشست خبری پایان سفر دولت مردمی به چهار محال و بختیاری :

دولت در کنار تکمیل طرح های نیمه تمام نسبت به معیشت مردم هم دغدغه مند است
حسین زهی:

املاک مازاد بانکها باید فروخته شود
عضو کمیسیون عمران مجلس گفت:بانک های مستنکف از اجرای قانون 

جهش تولید مسکن باید جریمه موثر شوند.
اسماعیل حســین زهیضرورت همراه کردن بانک ها در اجرای قانون جهش تولید مسکن و 
پرداخت تسهیلات، گفت: در قانون جهش تولید مسکن بانک ها مکلف شدند ۲۰ درصد از منابع 
تسهیلاتی خودشان را به حوزه مسکن اختصاص دهند، این موضوع با هدف ساماندهی پرداخت 
تسهیلات مسکن پیش  بینی شده بود، چرا که در گذشته به بنگاه های اقتصادی و یا افراد خاصی 
داده می شد.نماینده مردم خاش، میرجاوه، بخش های نصرت آباد و کورین در مجلس در گفت وگو 
با خانه ملت  اظهار کرد: در جلسه شورای عالی مسکن، رئیس جمهور دستوری مبنی بر برخورد 
با بانک ها مستنکف در ارائه تسهیلات را صادر کرد که پیرو آن هم وزیر اقتصاد از جریمه مالیاتی 
۲۶ هزار و ۲۶۳ میلیارد تومان بانک ها خبر داد. امیدواریم این جرائم وصول شده و بانک ها مکلف 
به اجرای قانون شوند.عضو کمیسیون عمران مجلس  با بیان اینکه بانک های مستنکف از اجرای 
قانون جهش تولید مسکن باید جریمه موثر شوند اضافه کرد: جرائم حتما باید وصول شده و یا  
املاک در اختیار آنها با مزایده به فروش رســیده و منابع حاصل از آن با واریز در صندوق ملی 

مسکن برای ساخت خانه و اجرای قانون جهش تولید مسکن هزینه شود.

 جزییات افزایش کالابرگ 
خانواده های دارای کودک تا ۶سال

معاون وزیر رفاه با بیان اینکه در یک خانواری که نیاز اســت برای دو فرزند 
امنیت غذایی اتفاق بیفتد، دو میلیون تومان برای آن خانواده درنظر گرفته شده 

است، گفت: این طرح پیوسته و برای کودکان تا شش سال است.
 علیرضا عسگریان گفت: یکی از طرح های راهبردی دولت بحث امنیت غذایی و کالابرگ 
است که از ابتدای امسال شروع شده است، این طرح نیز برای افزایش امنیت غذایی کودکان 
اســت و تعداد خانوار هایی که مشمول این طرح می شوند ۱۲۰ هزار خانوار است. وی با بیان 
اینکه در یک خانواری که نیاز است برای دو فرزند امنیت غذایی اتفاق بیفتد، دو میلیون تومان 
برای آن خانواده درنظر گرفته می شود، اضافه کرد: این طرح پیوسته است و برای کودکان شش 
سال هستند و کودکانی که شش سال را تمام می کنند از پوشش این طرح خارج می شوند.معاون 
وزیر رفاه تاکید کرد که این طرح ارتباطی با طرح کالابرگ ندارد و آن طرح محفوظ اســت و 
لازم است خانواده ها توجه ویژه ای به این طرح داشته باشند. وی با بیان اینکه دولت یک طرح 
مفصل راهبردی در حوزه امنیت غذایی تعریف کرده است که مهم ترین برش آن طرح کالابرگ 
بود افزود: اکنون نیز نوزادان و کودکان بی ۶ ماه تا شش سال را تحت پوشش قرار می دهد و 
پیوستگی دارد.به گزارش تجارت نیوز،به گفته عسگریان از روز یکشنبه هفته آتی این طرح آغاز 
می شود، اکنون به خانوارها پیامک ارسال شده و لازم است توجه ویژه ای به آن شود، اگر خانواده 
ای کودکی دارد و نیازمند تغذیه ویژه ای است یک میلیون تومان در صورتی که در دهک یک 
تا ۳ باشد دریافت می کند.وی با بیان اینکه قبلا در مورد کالابرگ گفته می شد که تنها ۱۱ قلم 
کالا را دربرمیگیرد، اما به ۱۶ قلم افزایش یافته چراکه خانواده ها باید پروتیین، ویتامین و میزان 
انرژی مورد نیاز را دریافت کنند و برای اینکه این اتفاق بیفتد سبزیجات و میوه جات هم اضافه 
شده است.وی با بیان اینکه ۱۱ قلم شامل لبنیات، شیر، ماست، پنیر، تخم مرغ، پروتئین ها شامل 
گوشت مرغ و گوشت قرمز، حبوبات ، روغن شکر، قند و برنج را دربرمیگرفت که اکنون به این 

لیست میوه جات اضافه شده است.
معاون وزیر رفاه با اشاره به نحوه خرید این اقلام کالا گفت: ۱۱ قلم اعلانی دارای بارکد هستند 
و قلم هایی که جدیدا اضافه شده نیز بارکد منحصر به فرد نیز خوردند و اگر به فروشگاه های 
واجد شرایط و زنجیره ای مراجعه کنید به دلیل اینکه بارکد خاص دارند به راحتی می توان آن ها 
را خرید کرد.وی با اشاره به لیست فروشگاه ها گفت: این خانوارها برنامه کاربردی شما را نصب 
کنند، لیست اقلام و فروشگاه های واجد الشرایط در آنجا درج شده است.وی با بیان اینکه ابلاغ به 
صورت پیامکی است و خانوارها از این طریق می توانند مطلع شوند که واجد اشرایط هستند و اگر 
برنامه کاربردی می توانند مشاهده کنند که واحد الشرایط هستند و یا خیر، گفت: این برنامه ادامه 
خواهد داشت و به صورت مفصل از آن صحبت می کنیم، اگر خانواری از این یک میلیون تومان 
استفاده نکند تنها یک ماه ذخیره می شود. در ماه دوم یک میلیون اضافه می شود اما اگر استفاده 
نشود قطع خواهد شد، میزان تاثیرگذاری این طرح توسط وزارت بهداشت بررسی می شود و اگر 

روی کودک اثر نداشته باشد به خانواده ها اطلاع می دهیم و قطع می شود.

یک مقام مسئول فاش کرد:
  بیش از ۸۰۰ هزار بازنشسته 

زیر ۵ میلیون تومان حقوق می گیرند!
یک نماینده مجلس خبر داد: بخش زیادی از بازنشستگان امروز با مشکل 
معیشتی مواجه هستند و شرایط تورمی جامعه زندگی را برای بازنشستگان 
سخت کرده است. دریافتی بازنشستگان کم است و بیش از ۸۰۰ هزار نفر از 
بازنشستگان زیر ۵ میلیون تومان حقوق می گیرند که این مبالغ کفاف زندگی 

بازنشستگان را نمی دهد.
محمدحسن آصفری، عضو کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه با اشاره به گام مجلس 
برای متناسب سازی حقوق بازنشستگان در لایحه برنامه هفتم توسعه، بیان کرد: یکی از کار های 
خوب کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه بحث متناسب سازی حقوق بازنشستگان بود و 
ما دولت را مکلف کردیم تا حقوق بازنشستگان را تا ۹۰ درصد با حقوق شاغلان هم تراز کند. با 

توجه به شرایط تورمی جامعه این افزایش به نسبت تورم صورت خواهد گرفت.
وی در ادامه اظهار کرد: بخش زیادی از بازنشستگان امروز با مشکل معیشتی مواجه هستند و 
شرایط تورمی جامعه زندگی را برای بازنشستگان سخت کرده است. دریافتی بازنشستگان کم 
است و بیش از ۸۰۰ هزار نفر از بازنشستگان زیر ۵ میلیون تومان حقوق می گیرند که این مبالغ 
کفاف زندگی بازنشستگان را نمی دهد. کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم تصویب کرد تا حقوق 
بازنشستگان و شاغلان متناسب سازی شود و حقوق بازنشستگان به ۹۰ درصد حقوق شاغلان 

برسد. ان شاءالله ظرف هفته آینده این موضوع به تصویب صحن مجلس نیز خواهد رسید.
به نقل از ایسنا، این عضو کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم تصریح کرد: بر اساس مصوبه 
کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم، کلیه بازنشستگان کشوری، لشکری و تامین اجتماعی، 

شامل این مصوبه متناسب سازی حقوق خواهند شد.

کارشناس بازار مسکن:
قیمت مسکن  پایین نیامد، افزایش متوقف شد

یک کارشناس بازار مسکن اظهار داشــت: اگر قیمت ها به طور دنباله دار 
افزایش پیدا نمی کند به این دلیل است که قیمت ها آنقدر افزایش یافته که 
کسی توان خرید ندارد. تعداد معاملات مسکن در تهران در شهریورماه به 
3 هزار معامله رسیده در حالی که در مقطعی تعداد معاملات به 2۰ هزار فقره 

معامله هم می رسید.
در حالی که وزیر راه و شهرسازی گفته بود میانگین ریزش قیمت مسکن در تابستان امسال 
۳۰ درصد بوده و سیاست کاهش قیمت مسکن ادامه دارد و همچنین مدیر کل راه و شهرسازی 
اســتان تهران در گفت وگو با ایلنا کاهش قیمت مســکن در تهران را ۲۰ درصد اعلام کرده 
بود، آخرین گزارش بانک مرکزی اعلام می کند که در شهریور ماه ۱۴۰۲ تورم ماهانه قیمت 
آپارتمان های مسکونی شهر تهران منفی ۱.7 درصد بوده که در مقایسه با همین اطلاع در ماه 
قبل )۰.7- درصد(، ۱ واحد درصد کاهش داشته است. از سوی دیگر کارشناسان بازار مسکن بر 
این باور هستند که قیمت ها در بازار مسکن کاهش پیدا نکرده بلکه روند افزایش قیمت مسکن 
متوقف شده تا دوباره به این بازار برسد. این تناقض ها در آمار ابهاماتی را وضعیت بازار مسکن ایجاد 
کرده که خروجی این بوده که هرچند مسئولان مدعی کاهش قیمت مسکن در بازار هستند اما 
فروشندگان بازار، خریدار ندارند.     فردین یزدانی، کارشناس اقتصاد مسکن در گفت وگو با ایلنا با 
اشاره به ابهامات و تناقض ها در اعداد و ارقام اعلامی شده درباره کاهش قیمت مسکن در بازار 
اظهار داشت: آماری که از سوی مسئولان اعلام می شود سندیت ندارد و هرچند که مرکز آمار 
و بانک مرکزی بخشی از دولت هستند اما می توان گفت که تا حدی آمار مستند ارایه می دهند.
وی ادامه داد: طبق همین آمارهای رسمی در بازار مسکن تا تیرماه شاهد افزایش قیمت ها بودیم 
و از سال گذشته تا تیرماه افزایش قیمت در بازار مسکن ادامه دار بود و در تیرماه درصد بسیار کمی 
قیمت ها کاهش پیدا کرد که به این میزان کاهش، نمی توان ریزش قیمت ها گفت.این کارشناس 
اقتصاد مسکن با بیان اینکه در این بازار شاهد رکود شدید هستیم و قیمت ها هم از سال گذشته 
تا تیرماه آنقدر افزایش داشتند که دیگر خریداری وجود ندارد، گفت: افزایش قیمت مسکن در 
بازار متوقف شده که این به معنای ریزش یا افت قیمت ها نیست و اساسا کاهش ۲ درصدی 
قیمت ها مفهومی از ریزش ندارد کما اینکه در گزارش مهرماه  بانک مرکزی هم کاهشی در 
قیمت ها اعلام نشد.یزدانی درباره دلیل توقف افزایش قیمت مسکن در طول چند ماه گذشته، 
افزود: وقتی دولت این شرایط بازار مسکن را دستاورد می داند و آن را ناشی از برخورد با مشاوران 
املاک متخلف اعلام می کند باید به این نکته توجه داشته باشد که آن چیزی که بانک مرکزی 
در گزارش ها اعلام می کند، حاصل از معاملات انجام شده  و معمولا هم قیمت پیشنهادی بالاتر 
از قیمت معاملاتی است و قیمت ها در بازار بیشتر از این اعداد اعلام می شود.وی با تاکید بر اینکه 
دولت برای توقف افزایش قیمت ها در بازار مسکن کاری انجام نداده است، گفت: اگر قیمت ها به 
طور دنباله دار افزایش پیدا نمی کند به این دلیل است که قیمت ها آنقدر افزایش یافته که کسی 
توان خرید ندارد. تعداد معاملات مسکن در تهران در شهریورماه به ۳ هزار معامله رسیده در حالی 
که در مقطعی تعداد معاملات به ۲۰ هزار فقره معامله هم می رسید. بنابراین معاملات به حداقل 

و کف رسیده و بازار راکد است.

اخبار کوتاه 

با وجود گذشت ۸ ماه از ســال و البته ۴ ماه مانده به پایان سال 
۱۴۰2، همچنان کارگران نسبت به رقم دستمزد گلایه دارند.

با وجود درخواست های مکرر کارگران برای افزایش دوباره دستمزد در نیمه دوم 
سال، اما به نظر می رسد دولت تن به این خواسته کارگران نمی دهد.اگرچه پیش از 
این برخی معتقدند بودند امکان افزایش حقوق در نیمه دوم سال وجود دارد و می توان 
دو بار جلسات شورای عالی کار را در سال تشکیل داد، اما آنچه وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی گفت، آب پاکی را روی دســت کارمندان و کارگران ریخت.صولت 
مرتضوی در تازه ترین مواضع خود گفته است: قانون گذار مشخص کرده که شورای 
عالی کار حداقل حقوق و دستمزد را مشخص کند. ما حداقل حقوق را مشخص 
کردیم نه حداکثر را. لذا توافقات بین کارگری و کارفرمایی هر چه باشد مورد تایید 
وزارتخانه هم است. ما سالانه مقدار افزایش حقوق را مشخص کردیم. در جلسات 

آتی در خصوص مسکن کارگری بحث و گفتگو خواهیم کرد.
عقب ماندگی مزدی جبران شود؟

با این حال، کارگران تاکید دارند قبل از ورود به جلسات دستمزد ۱۴۰۳، دستمزد 
ســال ۱۴۰۲ باید ترمیم شود و کارگران با عقب ماندگی مزدی برای مباحث مزد 
۱۴۰۳ وارد نشوند. بر همین اساس، اکنون نمایندگان کارگری انتظار دارند که در 

جلسه پایان آبان ماه بحث ترمیم مزد بررسی شود.
بنا به گفته محسن باقری، عضو شورای عالی کار، ترمی دستمزد کارگران در میانه  
سال مبنای اقتصادی دارد و با توجه به افزایش نرخ سبد معیشت و ناتوانی در کاهش 
محسوس نرخ تورم باید این اتفاق بیفتد. ضمن اینکه دولت در نشست تعیین مزد 
۱۴۰۲به نمایندگان کارگری قول داده بود که در صورت ترمیم مزد کارمندان، مزد 

کارگران نیز ترمیم شود. در حال حاضر مزد کارمندان در قالب مزایا و رفاهیات ترمیم 
شده و ما انتظار داریم این اتفاق برای کارگران نیز رقم بخورد.

علی خدایی، عضو شورای عالی کار نیز یادآور می شود: طی 7 ماهه اخیر و تا امروز، 
بارها به وزیر کار و دولت و مجلس گفته ام که باید از توافقات و حرف های جلسه 
اسفند ماه شورای عالی کار عبور کنیم. در آن جلسه، ادعای وزیر کار و تمام ارکان 
دولت این بود که می خواهند تورم را در ســال جدید مهار کنند و به همین دلیل، 

افزایش مزد کارگران نباید از ۲7درصد بیشتر باشد.
بر اســاس تصمیم شــورای عالی کار، حقوق کارگران در سال ۱۴۰۲ به میزان 
۲7درصد افزایش داشت. بر این اساس، حداقل دستمزد ماهانه از چهار میلیون و 
۱7۹ هزار و 7۵۰تومان در ســال ۱۴۰۱ به پنج میلیون و ۳۰۸هزار ۲۸۲ تومان در 
سال ۱۴۰۲ رسید. یعنی یک کارگر در تهران با دریافت مزایای شغلی حدود ۹میلیون 

تومان درآمد دارد.

چرا درخواست کارگران برای افزایش حقوق به نتیجه نمی رسد؟
چرا درخواست کارگران برای افزایش حقوق به نتیجه نمی رسد؟ در همین خصوص 
حمید حاج اسماعیلی، کارشناس بازار کار در گفت وگو با خبرآنلاین می گوید: واقعیت 
این اســت که چالش دستمزد امروزه به یک مناقشه جدی بین کارگران و دولت 
تبدیل شده است و فراتر از آن، به یک بحران اجتماعی و اقتصادی در کشور برای 
حقوق بگیران تبدیل شده است.وی می افزاید: این ها نشان می دهد که این موضوع، 
یک مساله بسیار مهم و برجسته است و واقعا جای نگرانی برای کارگران و مردم 
دارد.این کارشناس بازار کار تصریح می کند: در حال حاضر جمعیت بزرگی از نیروی 
کار کشور دچار بحران اقتصادی و معیشتی هستند و کسی اجازه مطرح شدن آزادانه 

و شفاف برای حل موضوع را در کشور ندارد.
حاج اسماعیلی می افزاید: الان ما صحبت های پراکنده ای را در اعتراض از نمایندگان 
کارگری می شنویم، اما هیچ گاه به صورت رسمی و یک بیانیه سازمانی علیه اقدامات 
دولت، نهادهای کارگری موضع گیری نداشتند. این ضعف بزرگی است که می شود 
در مورد تشــکل های کارگری دید و نشــان می دهد جهت گیری آن ها، فعالیت 
نهادهای کارگری و سازماندهی آن ها در اختیار خودشان نیست و جای دیگر هدایت 
و رهبری می شــوند. این، اولین و بزرگ ترین مشکلی است که جامعه کارگری با 

آن روبه روست.
وی متذکر می شود: در وهله دوم، سازمان ها و نهادهای قانونی هم تقریبا ناکارآمد 
هستند. شــورای عالی کار که به هرحال یک نهاد سه جانبه است، امکان حضور 
کارگران را در آن جا منع کرده و هیچ فعالیتی دبیرخانه شورای عالی کار در طول 
سال ندارد؛ جایی که کارگران حق دارند هم خودشان حضور داشته باشند و هم از 

کارشناسان و نخبگان برای انجام کارهای تحقیقاتی، انجام امور قانونی و پیگیری 
و تهیه اطلاعات لازم برای رفع مشکلات کارگران را باید از طریق شورای عالی 
کار دنبال کنند که در آن جا متاســفانه نه حضور دارند و نه امکان و اجازه دارند در 
دبیرخانه شورای عالی کار حضور پیدا کنند و از امکانات و شرایط آن جا برای کارهای 

تحقیقاتی، پیگیری و مشکرت گیری از کارشناسان و نخبگان استفاده کنند.
این کارشناس بازار کار عنوان می کند: موضوع سوم، خود دولت است که با تبلیغات 
گمراه کننده، متاسفانه قانون را اجرا نمی کند و هم در تناقض گویی برای اجرای قانون، 

به سمت فریب افکارعمومی و کارگران گام برمی دارد.
چطور شرایط نسبت به گذشته بهتر شده است؟

حاج اسماعیلی بیان می کند: دولتی که حاضر نشده دستمزد کارگران را به اندازه 
شاخصه های قانونی افزایش دهد، امروز مدعی است که شرایط نسبت به گذشته 

بهتر شده و دوم این که سالی یک بار حقوق کارگران بیشتر اضافه نمی شود.
از آن طرق در یک تناقض آشــکار می گوید اگر حقوق کارمندان را اضافه کنیم، 
حقوق کارگران هم افزایش پیدا می کند. این نشان می دهد که دولت اعتنای جدی 
به جامعه کارگری و اجرای قانون ندارد.وی می گوید: این شرایط واقعا نگران کننده 
است و هیچ مرجعی برای رسیدگی به این امر وجود ندارد. یعنی اگر الان کارگران 
مستاصل مانده اند، نه تشکل های آن ها این ظرفیت و توانایی را دارد که عکس العمل 
مناسب را در مقابل دولت نشان دهد و دوم این که نهادهای قانونی مثل شورای عالی 
کار، به دست دولت در اسارت است. سوم هم خود دولت با جای احساس تکلیف و 
وظیفه در پاسخ گویی به جامعه کارگری، وارد یک روند تناقض گویی شده است که 

هم قانون را اجرا نمی کند و هم تفسیر غلط از قانون ارائه می دهد.

حاجاسماعیلی:دولتهمقانونرااجرانمیکندوهمتفسیرغلطازقانونارائهمیدهد
کارگران:قبلازورودبهجلساتدستمزد1403،دستمزدامسالبایدترمیمشود

رئیس سازمان غذا و دارو می گوید: سیاست ارزی 
شیرخشک تا پایان سال مانند دارو تغییر می کند تا 

شیرخشک قاچاق نشود.
به گزارش بازار، سید حیدر محمدی، رئیس سازمان غذا و دارو 
در حاشیه همایش ملی عدالت در سلامت با محوریت دارو با 
اشاره به لزوم سیاســت حذف ارز ترجیحی برای شیرخشک، 
گفت: سیاست ارزی شیرخشک تا پایان سال مانند دارو تغییر 

می کند تا شیرخشک قاچاق نشود.

محمــدی ادامه داد: سیاســت تخصیــص ارز ترجیحی به 
شیرخشک و تجهیزات پزشکی باعث شده این کالاها از کشور 
خارج شــود لذا باید بر اساس هر کد ملی، یارانه شیرخشک از 

طریق بیمه ها به مصرف کننده نهایی پرداخت شود.
در بخش دیگری از این مراسم محمود فاضل، رئیس شورای 
عالی نظام پزشکی، از دولت خواست که اصل تمرکززدایی و 

محرومیت زدایی را سرلوحه خود قرار دهد.
محمود فاضل افزود: ۱۰۹ همت برای دارویار پیشنهاد شده بود 

اما ۶۹ همت مصوب شد این درحالی است که سهم سلامت 
از تولید ناخالص ملی از ۹ درصد در سال های اخیر به ۴ درصد 
رسیده است و در صورتی که در حوزه سلامت، عدالت در رسالت 

محقق نسود؛ موجب نارضایتی مردم می شود.
همچنین محمدرضا میرتاج الدینی در حاشــیه این همایش 
گفت: یارانه دارو در کشور نصف یارانه گندم در کشور و 7۰همت 
است و در حوزه تجهیزات پزشکی و شیرخشک همچنان ارز 
۴۲۰۰ تومانی به عنوان یارانه داده می شود و این افتخار است 

که نیاز دارویی کشور را از داخل تأمین می کنیم.
وی ادامه داد: مواد اولیه دارو با نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان وارد 
می شود و به نوعی خود رانت حساب می شود چرا که با ارز آزاد 
تفاوت دارد، آن زمان که دارو ارز ۴۲۰۰ تومانی می گرفت، 7هزار 

میلیارد تومان دارو از کشور قاچاق می شد.
میرتاج الدینی افزود: برای سال آینده و تحقق عدالت در سلامت 

دارو نیاز است تا یارانه دارو یا همان بودجه دارویار ۲ برابر شود.
در پایان این نماینده مجلس گفت: عدالت در سلامت آن است 

که بتوانیم در نیازهای عمومی سهم مردم را کم کنیم و در برنامه 
هفتم کاهش هزینه های پرداختی از جیب مردم در حوزه سلامت 
آمده است و یکی از مصادیق بی عدالتی در سلامت آن است 
که مردم در مراکز استانها دسترسی به دارو دارند اما در شهرهای 
کوچک و مناطق محروم دسترسی مردم به دارو مناسب نیست.

ارزترجیحیشیرخشکتاپایانسالحذفمیشود
رئیسسازمانغذاودارو:

عضو هیات مدیره اتاق بازرگانی ایران 
و امارات گفت: امارات پس از تشدید 
تحریم ها علیه ایران واســطه ای برای 
دور زدن تحریم ها بوده است؛ بسیاری 
از کالاهای ایرانی ابتدا به امارات می رود 
و بعد با برندی غیرایرانی در بازارهای 
جهانی عرضه می شود. حتی محصولات 
کشاورزی ایران هم در همین چارچوب 

در بازارهای جهانی عرضه می شود.
براســاس سالنامه آمار تجارت خارجی ایران در 

سال ۱۴۰۱ که در وب سایت گمرک جمهوری اسلامی منتشر شده، در سال ۱۴۰۱ 
امارات متحده عربی پس از چین، عراق و ترکیه چهارمین مقصد اصلی صادرات 
کالاهای ایرانی بود و در کل این سال ۶.۲۰۳ میلیون دلار کالا از ایران به امارات 
صادر شد.داده های گمرک همچنین گویای این است که در سال ۱۴۰۱، بیشترین 
واردات بــه ایران از مبدا امارات صورت گرفــت و ارزش کل واردات ایران از این 
کشور در طول این سال به ۱۸.۵۵۳ میلیون دلار رسید.آمار یادشده حکایت از آن 
دارد که واردات کالا از امارات به ایران حدود ۳ برابر بیش تر از صادرات از ایران به 
امارات است.مهدی نجاردیسفانی، عضو هیات مدیره اتاق مشترک بازرگانی ایران 
و امــارات، در گفت وگو با ایلنا دلیل حجم بالای واردات کالا از امارات به ایران را 
واسطه گر بودن این کشور در تجارت جهانی ایران دانسته و گفت: به طور کلی پس 
از چین امارات اصلی ترین شریک تجاری ایران در تجارت کالاهای غیرنفتی است، 
ایران بیش ترین واردات را از مبدا امارات صورت می دهد اما در صادرات امارات در 
رتبه های پایین تر قرار می گیرد.وی افزود: امارات پس از تشدید تحریم ها علیه ایران 

واســطه ای برای دور زدن تحریم ها بوده است؛ 
بسیاری از کالاهای ایرانی ابتدا به امارات می رود و 
بعد با برندی غیرایرانی در بازارهای جهانی عرضه 
می شود. حتی محصولات کشاورزی ایران هم 
در همین چارچــوب در بازارهای جهانی عرضه 
می شــود. بیش از ۹۰ درصد کالاهای ایرانی با 
هدف صــادرات دوباره از ایران به امارات می رود. 
بنابراین نمی توان امارات را بازار مصرف کالاهای 
ایرانی تلقی کرد و این کشــور تنها یک واسطه 
است.نجار ادامه داد: کشتی های متعلق به بسیاری 
از خطوط کشتیرانی جهان به دلیل تحریم ایران حاضر به تخلیه بار در بنادر کشور ما 
نیستند، بنابراین بارهای ایرانی در بندر جبل علی امارات تخلیه و سپس به بنادر ایران 
منتقل می شوند.عضو هیات مدیره اتاق بازرگانی ایران و امارات خاطرنشان کرد: با 
این تفاسیر امارات واسطه کارآمدی برای تسهیل صادرات ایران در تنگنای تحریم 
است، هر چند با این راهکار امکان حضور برندهای ایرانی در تجارت بین الملل از 
بین می رود.  وی در ادامه گفت: با این حال شبکه صرافی که در امارات وجود دارد 
و شبکه حمل و نقلی که در بندر جبل علی برقرار است شرایط مناسبی برای انتقال 
پول و کالا فراهم آورده اســت.نجار تصریح کرد: در تجارت ایران رویه غالب این 
است که مواد خام صادر و محصول نهایی وارد می شود، امارات هم از این قاعده 
مستثنی نیست. وی درباره ادعای دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
مبنی بر آمادگی امارات برای سرمایه گذاری ۱۰۰ میلیارد دلاری در مناطق آزاد ایران 
اظهار کرد: همچنین چیزی زمانی ممکن است که شرایط ایده آل تر از اکنون باشد و 

برای این امر لازم است ایران ابتدا از تحریم ها خارج شود.

ابوترابی فرد، امام جمعه موقت تهران گفت: تصمیمات بعضی از 
هیئت های اجرایی، عالمانه، خردمندانه و همسو با این مبانی و اصول 
نبود و مورد نقد صاحب نظران دغدغه مند و مسئولین ارشد اجرایی 

قرار گرفت.
خطیب موقت نماز جمعه تهران انتخابات را مهمترین ابزار تجلی اراده و حاکمیت 
ملت دانست و گفت: مشارکت در انتخابات نماد اراده ملت برای تعیین سرنوشت خود 
است.به گزارش »انتخاب«، حجت الاسلام سید محمد حسن ابوترابی فرد امام جمعه 
موقت تهران در خطبه های نماز جمعه این هفته تهران ضمن گرامیداشت علامه 
طباطبایی گفت: علم و دانش برجسته ترین مقوله در خطبه ی متقین است. در هفته ی 
کتابخوانی قرار داریم. اینکه سکاندار هوشمند انقلاب اسلامی بر توسعه علمی کشور 
و تجاری سازی علم تاکید دارند، از متن آموزه های قرآن است. تفسیر المیزان یک 
دایره المعارف اسلامی است که مسائل پیچیده کلامی، فلسفی، سیاسی، اجتماعی 
و… است که با الهام از آیات قرآن کریم تفسیر نموده است. وی در ادامه به دیدار 
اخیر اعضای شورای نگهبان با رهبر انقلاب اشاره کرد و گفت: رهبر انقلاب در دیدار 
اعضای شورای نگهبان به مقوله انتخابات و ضرورت فراهم آوردن زمینه مشارکت 
پرشور مردم اشاره فرمودند و در آغاز سال جاری به چند راهبرد امنیت، سلامت، رقابت 
و مشارکت در انتخابات پرداختند، مشارکت از آشکارترین نوع مشارکت سیاسی در 
جوامع مردم سالار است و نماد اراده ملت برای تعیین سرنوشت جمعی و سیاسی خود 
می باشد.خطیب موقت نماز جمعه تهران گفت: مشارکت گسترده سیاسی شهروندان، 
گروه ها و احزاب در انتخابات نقش تعیین کننده ای در تحکیم پیوند دولت و ملت و 
گردش نخبگانی و جابجایی قدرت ایفا می کند و مهمترین ابزار تجلی اراده و حاکمیت 
ملت است.وی افزود: رقابت سیاسی یکی از مهمترین عوامل افزایش مشارکت و 
حضور فعال در کنار صندوق های رای است. رقابت پیش نیاز مشارکت پرشور می باشد 

که رهبری معظم در دیدار اخیر اعضای شورای محترم نگهبان بر او تاکید فرمودند.
حجت الاسلام ابوترابی فرد گفت: در این راستا باید اشاره کنم تصمیمات بعضی از 
هیئت های اجرایی، عالمانه، خردمندانه و همسو با این مبانی و اصول نبود و مورد نقد 
صاحب نظران دغدغه مند و مسئولین ارشد اجرایی قرار گرفت.وی افزود: امیدوارم 
با برنامه ریزی صحیح و احساس مسئولیت دولتمردان و ملت عزیز شاهد حضور 
اقتدارآفرین ملت بزرگ ایران در انتخابات پیش رو باشیم.حجت الاسلام ابوترابی فرد 
در ادامه به مقاومت فلسطینیان در مقابل صهیونیست ها اشاره کرد و گفت: بیش از 
۴۰ روز از مقاومت اقتدارآفرین مردم غزه می گذرد. فلسطین پاره تن اسلام و غزه 
پاره تن فلسطین است. خدای بزرگ امام موسی صدر را در جایگاه که زیبنده اوست 
مقرب دارد، این مرد تحول آفرین می فرمود، ما اسرائیل را شر مطلق می دانیم، در حد 
مطالعاتم هیچ نهادی را خطرناک تر از این رژیم نمی شناسم.وی افزود: شکل گیری 
ماندگاری این نهاد، این رژیم کودک کش به حمایت کامل و تمام عیار سیاســی، 
نظامی و اقتصادی آمریکا است.خطیب موقت نماز جمعه تهران گفت: بر اساس 
پروژه انگلیسی و اعلامیه غیرقانونی بالفور در سال ۱۹۱۹ میلادی زمینه تولد این 
رژیم منحوس فراهم گردید و با مدیریت انگلستان و در نهایت امریکا در سال ۱۹۴۸ 
میلادی تولد نامشروع او شکل گرفت.وی افزود: این رژیم در طول حدود 7۰ سال با 
کشتار و قتل عام مسلمانان و مسیحیان و اشغالگری و تجاوز سرزمین مظلوم فلسطین 
را تصرف کرد و با حمایت قدرت های غربی و ایالات متحده تا امروز حیات ننگین 
متزلزل و عنکبوتی او ادامه داشته است.حجت الاسلام ابوترابی فرد تصریح کرد: رژیم 
اشغالگر یکی از مهم ترین مولفه های بحران زا در منطقه خاورمیانه و جامعه جهانی بوده 
است. وی افزود: با پیروزی شگفت انگیز و غرور آفرین اطلاعاتی و نظامی مجاهدان 
فلسطینی در عملیات طوفان الاقصی، هیمنه اطلاعاتی نظامی دفاعی و امنیتی این 

رژیم جعلی فروپاشید.

نمی توان امارات را بازار مصرف کالاهای ایرانی تلقی کرد

غیبت برندهای ایرانی در تجارت جهانی
 تصمیمات بعضی از هیأت های اجرایی، خردمندانه

 و همسو با اصول مشارکت انتخابات نبود

اگر چه بحث ممنوعیت کالاهایی که در 
داخل کشور تولید می شود، مطرح شده 
اما شاهد ورود کالای قاچاق و تبلیغات 
گسترده آن بدون نظارت و برخوردی با 

آنها هستیم.
 عضو هیئت مدیره انجمــن تولید کنندگان 
سیســتم های تهویه مطبوع ایران در گفتگو با 
بازار، گفت: در خصوص واردات مواد اولیه قانون 

به ندرت سختگیرانه می شود.
علی کمرئی با بیان اینکه ما برای واردات مواد 

اولیه پس از گذراندن مراحل سختی که به واسطه وجود تحریم با آن روبرو هستیم 
در گمرک دچار مشکل می شویم، افزود: گمرک به بهانه عدم مجوز ورود و وجود 
تولید کننده داخلی اجازه ورود اقلام مورد نیاز تولید را نمی دهد.وی با بیان اینکه ما 
تولید کننده هستیم و به استفاده از مواد اولیه تولید داخل اعتقاد داریم، گفت: تولید، 
مقوله ای چند بعدی است و بعضا اقلامی لازم است که در حال حاضر تولید کننده 
داخلی، توان برآورده کردن نیاز کمی یا کیفی آن را ندارد و لازم است به زنجیره 
تامین جهانی دسترسی داشته باشیم.عضو هیئت مدیره انجمن تولید کنندگان 
سیستم های تهویه مطبوع ایران ادامه داد: اما متاسفانه بدون نگاه کارشناسی تنها 

به اسم وجود تولید داخل مانع ورود مواد مورد نیاز 
می شوند و به عنوان مثال یکی از این موارد رول 
آلمینیومی است که اخیرا با مشکلات عدیده ای 
در تامین آن روبرو شــدیم و واردات آن به طور 
کامل بسته شده است.کمرئی عنوان کرد: در کنار 
این ســخت گیری ها برای تامین مواد اولیه اما 
شاهد عرضه گسترده دستگاه های تهویه مطبوع 
در بازار و فضای مجازی هســتیم که به شکل 
های مختلف علیرغم وجــود تولید داخلی، وارد 
کشور میشود. عضو هیئت مدیره انجمن تولید 
کنندگان سیستم های تهویه مطبوع ایران اظهارداشت: این محصولات نه تنها به 
راحتی وارد می شوند، بلکه آزادانه و بدون هیچگونه برخوردی تبلیغات وسیعی نیز 
برای آن انجام گردید، حتی در نمایشگاه ها با اینکه کالای قاچاق است دستگاههای 
وارداتی مثل چیلر در برخی غرفه ها موجود و روی آن تبلیغ می شد.کمرئی افزود: 
مشاهده این موارد در زمانی که مسئولین دم از حمایت از تولید داخل و مبارزه با 
قاچاق می زنند، زیبنده نیست و انتظار آن است ضمن تسهیل تولید و راهگشایی در 
تامین مواد اولیه، کنترل های لازم در خصوص منع واردات شبه رسمی و قاچاق و 

عرضه و تبلیغات وسیع این محصولات انجام پذیرد.

عباس جهانگیرزاده نماینده پارس آباد می گوید: هر کسی با تیم 
خودش وارد کار می شود و با رفیق بازی اداره می کنند. باید بگویم 
با رفیق بازی و عدم شایسته سالاری، اوضاع و احوال مملکت بهتر 
از این نمی شود. اگر غارت ها، رانت بازی ها و چپاول گری ها نباشد، 
اوضاع اقتصادی مردم صد برابر بهتر از وضع موجود خواهد شد.

عباس جهانگیرزاده نماینــده پارس آباد یکی از منتقدان جدی دولت در حوزه 
اقتصاد است و اعتقاد دارد دولت برخلاف شعارهایش نتوانست در میدان عمل 
ســربلند باشــد. او در این باره با رویداد۲۴ گفت وگو کرده که در ادامه می توانید 

مهم ترین بخش های این مصاحبه را بخوانید:
بــرای موفقیت در هر کاری، انضباط یک اصل غیرقابل انکار اســت. برای 
حکمرانی خوب و مردم پسند هم، یک برنامه ریزی مفصل دولتی و توام با نظم و 
عدالت نیاز است اما ضعف کار در سیستم مدیریتی دولت خیلی زیاد است و اصل 
شایسته سالاری رعایت نمی شود. هر کسی با تیم خودش وارد کار می شود و با 
رفیق بازی اداره می کنند. باید بگویم با رفیق بازی و عدم شایسته سالاری، اوضاع و 

احوال مملکت بهتر از این نمی شود.
به عنوان یکی از نمایندگان مجلس، تا امروز وزارتخانه ای را ندیدم که برنامه 
خاصی در حد نیاز، مطالبات و خواسته های مردم ارائه کند. ما کشور فقیری نیستیم، 
بلکه یک دهم منابع کل دنیا در ایران اســت و یک صدم جمعیت جهان را دارا 

هستیم. حالا با این وجود، مرتب تقصیر ها را برگردن تحریم ها، آمریکا، اسراییل 
و اروپا بیندازیم، شایسته نیست. هرچند کشور های معارض ایران هم در وضع 
موجود نقش دارند، اما این ها بخشی از داستان است و بیشتر مشکلات به سیستم 

مدیریتی داخلی برمی گردد.
  اگر غارت ها، رانت بازی ها و چپاول گری ها نباشد، اوضاع اقتصادی مردم صد 
برابر بهتر از وضع موجود خواهد شد. برخی می پرسند با وجود این همه دستگاه 
نظارتی، چرا انحرافات مدیریتی تا این اندازه بالا است؟ باید بگویم کار دستگاه های 
نظارتی هم بهتر از دولتی ها نیست و خیلی از هزینه هایی که برای این دستگاه ها 

می شود، مفیدفایده نیست.
هر سازمان برای پویایی خود، باید به فکر مدیریت درست و صحیح باشد. با این 
شعارها، این ادبیات ها و گفتاردرمانی های که آقایان دولت می کنند، مشکل کشور 

و اقتصاد و تورم حل نمی شود.
دولتمردان به جای سفر های استانی آن هم با این هزینه های گزاف، باید هفته ای 
یکی، دو روز کنار هم بنشینند و مشکلات مردم را بررسی کنند. برخی مسئولان 
اوضاع چند نفر که خوب است را دیده اند و فکر می کنند شرایط همه مردم خوب 
است، در حالی که بیشتر جمعیت ایران، زیر خط فقر هستند. ادعا می کنیم کشوری 
اسلامی هستیم که در آن عدالت را اجرا می کینم، ولی عملکردمان این را نشان 

نمی دهد.

جلو واردات کالاهای مشابه با تولید داخل را بگیرید نماینده پارس آباد  در مجلس:

آزاد، مثل تبلیغات کالای قاچاق!  کشور با رفیق بازی اداره می شود


